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.pendix If any doubt exift, the tracks through the woods are fuffici-
(A.) ently diftina to admit of accurate examination. His Grace the
Il 11. Governor in Chief, having had reference te the fixth Claufe of
-ay the Bill, referved his approbation.
9 There is annexed hereunto a ftatement of the expenfe in-

curred by the Commiffioners in thefe examinations: alfo, copy
of the Statement furniihed by Mr. Chevalier D'Eftimauville,
late Deputy Grand Voyer.

We pray the indulgence of your Honours. It hath been our
defire to explain, as clearly as we could, the fituation of the fpot,
in order to obtain, without a difference of expenfe, that Commu-
nication, which is the beft and of the moft general utility, leav-
ing to your Honours the confideration and decifion of the matter.

We have the honour to remain, with every fentiment of the ut-
.moft confideration and refpe&, &c. &c.

LOUIS BELAIR, Commiflioners.
GEO. CHAPERON,

St. Paul's Bay, 24th December, 1818.

No. 1.

ST. PAUL'S BAT, 21ftJULY, 1817.
ANDREw WM. CocHRAN, Efquire, Secretary.

SIR,
We have been honoured with your letter accompanying the

Commiffion by which it hath been the pleafure of His Excellency
to appoint us Commiffioners of Internal Communications for the
County of Northumberland, as alfo inftru&ions on the fubje&.

The communication between St. Paul's Bay and St. Joachim,
called Chemin des Caps, is the work which is of principal mag-
nitude and necellity in this county at prefent. According to the
information we have been able to colle&, it appears that the
Road now open cannot be compleated without great expenfe.
That it will even be found neceffary to change the dire&ion of
that part of the Road which is near St. Joachim, in order to
avoid a hill of confiderable length and difficult afcent by reafon
of the loftinefs of Cape Tourmente.

The report of feveral of the inhabitants is that the foil for
nearly two.thirds of the way beginning at the Bay, is very indif-
ferent, and ftony, and that one portion thereof will remain in-
capable of cultivation.

Without wifhing to reject or abandon what has already been
done, unlefs for fome fubftantial advantage, and inasmuch as the
land in the rear is very little known, which is true of that por-
tion of it (amongft others) which is included between the road
already opened, and that laid out by J. T. Tafchereau, Efquire,
we beg leave to fubmit to His Excellency the following plan
praying he would be pleafed to authorize us to expend vhat mo-
nies may be neceffary.

The plan.is, to fendtwo intelligent Inhabitants well acquaint-
ed with the woods to examine the fpot, tracing their route and,
examining the nature of the ground, in a direct.line, as nearly
as poffible, with St. Joachim, avoiding Cape.Tourmente by pro.
ceeding by way of La Miche, which may afford a more gentle
defcent. The expenfe of the examination would not exceed
twelve pounds currency, as much, or, a littie more, if a new
examination from fome other point of departure be recommended.
To tranfmit to you without delay their report in order te learn
the pleafure of His Excellency fo as to caufe a regular exaimination
to be performed if the fame be proper.

We have the honour te be,
Sir,

Your very humble, and
Obedient Servants,

LOUIS BELAIR,
GEO. CHAPERON.

(ANSWER.)

CASTLE OF SAINT LEWIS,
QuEBEC, 4th Auguif, .1817.

His Excellency the dovernor in Chief has had under confider-
ition your letter of 2111 July laft, requefting to be authorized to
ncur an expenfe of twelve pounds, to have the woods, through
which you propofe making a new road explored; and I have
received His Excellency's commands te acquaint you that he ap-
proves of your expending ýthat fum for the purpofe above men-

tined.
I have the honour te be,

Gentlemen,
Your moft obedient fervanti

(Signed) Ls. MONTIZAMBERT,
Affitant Secretary.

The Commiflioners for Internal
Communications for the Coun-
ty of Northumberland.

A true Copy,
Louis BELau,
GEo. CHAPERoN.

S'il exifte aucun doute, les traces font suffifamment pronon- Appendice
cées dans les bois pour admettre un strict examen. Sa Grace le (A.)
Gouverneur en Chef, ayant eu référence à la sixième Clause du N '
Bill, a fufpendu fon approbation. Ci-joint en un état de la dé-
penfe encourue par les Commifaires dans ces recherches, aussi 2 3e- Janv.
copie de l'état fourni par Monsieur Chevalier D'Eflimauville,
Ex-Député Grand-Voyer.

Nous reclamons l'indulgence de vos Honneurs; notre défir a
été de vous expofer le plus clairement qu'il nous efn poffible la
fituation de ces lieux, afin d'obtenir avec la même dépenfe, la
meilleure communication et la plus généralement utile au Public.
Et qu'il plaife à vos Honneurs de prendre en votre confidération
de décider.

Nous avons l'honneur d'être avec les fentimens de la plus haute
confidération et du plus profond respect, de vos Honneurs, les
très-humbles et très-dévoués Serviteurs,

LOUIS BELAIR, Commissaires.
GEO. CHAPERON, C

Baie Saint Paul, 24 Décembre, 1818.
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BAIE ST. PAUL, le 21e. Juillet, 1817.
ANDREW WM. COCHRAN, Ecuyer, Secrétaire.

bionfieur,
Nous avons reçu l'honneur de votre lettre accompagnant la

commiflion par laquelle il a plû à Son Excellence de nous ap-
pointer Commiffaires pour les Communications intérieures, pour
le Comté de Northumberland, et les inftructions à cet effet.

La communication entre la Baie Saint Paul et Saint Joachim,
appellée chemin des Caps, efn l'ouvrage de plus de magnitude et
le plus néceffaire en ce moment dans ce Comté. D'après les in-
formations que nous avons pu recueillir, il paroit que le chemin
actuellement ouvert ne peut être achevé et perfectionné qu'à
de très-grands frais, qu'il fera'même trouvé néceffaire de chan-
ger la direction de cette partie du chemin près de Saint Joachim,
pour éviter une côte confidérable par fa longueur, difficile par
l'élevation du Cap Tourmente à franchir.

Le Rapport de plufieurs Cultivateurs, ef que le fol à partir de
la Baie et fe rendre à peu près aux deux tiers de fa longueur,
en très-médiocre, pierreux, et qu'une espace fera incultivable.

Sans défir de rejetter ou abandonner ce qui eft fait, hors que
pour un avantage réel, vû que le terrein derrière n'ef que très-
peu connu, entre autre l'efpace entre le chemin ouvert et celui
tracé ci-devant par J. T. Taschereau, Ecuyer, voici le projet
que nous désirons foumettre à Son Excellence priant d'être au-
torisés à la dépenfe néceffaire.

C'ef d'envoyer deux Cultivateurs intelligens, bien au fait des
bois, vifiter cette partie, traçant leur route, et examiner la nature
de la-terre,. portant autant que pollible en ligne directe fur Saint
Joachim, évitant le Cap Tourmente en paffant par la Miche qui
prometune descente plus douce et facile. Les frais de cette vi-
fite n'excéderont pas douze Livres courant, autant ou peu de plus
fi une nouvelle recherche d'un autre point de départ en recom-
mandée. Vous communiquer auffitôt leur Rapport, pour con-
noître la volonté de Son Excellence, afin de le faire examiner ré-
gulièment s'il e avantageux.

Nous avons l'honneur d'être très.refpectueufement,
Monfieur,

Vos très-humbles et
Très-Obéiffans Serviteurs,

LOUIS.BELAIR,
GEO. CHAPERON.

(REPONSE.).
CHATEAU SAINT Louis,

Québec, le 4 Août 1817.
Son Excellence le Gouverneur en Chef a pris en considération

votre Lettre du vingt et unième Juillet dernier, par laquelle vous -
demandez à être autorisés à faire une dépense de douze Livres
pour faire explorer les Bois par lesquels vous vous propofez de
faire un nouveau chemin ; et j'ai reçu ordre de Son Excellence
de vous informer qu'elle approuve la dépenfe de cette femme
pour les fins ci-deffus mentionnées.

J'ai Phonneur d'être,
Meflieurs,

Votre très-obéiffant Serviteur,
(Signé) LS. MONTIZAMBERT,

Affifiant Secrétaire.
Aux Commiffaires pour les Com-

munications Interieures pour le
Comté de Northumberland.

Pour vraie Copie,
Louis BELAIR,
GEo. CHAPERON.


